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PROCES-VERBAL 

al ședinței Adunării Generale ordinare a Membrilor Asociați ai Asociației AITA 

 

întocmit astăzi, 18 mai 2018, ora 11.00. Ședință petrecută în sala de ședințe a Complexului turistic 

”Vatra”, or. Vadul lui Vodă, Parcul Nistrean,  

convocată în baza Hotărârii Consiliului AITA din 07.05.2018. 

 

La ședința Adunării Generale ordinare s-au înregistrat și sunt prezenți 39 de reprezentanți ai 

Membrilor Asociați ai Asociației AITA, din numărul total de 52 de Membri Asociați, care dețin 39 de 

voturi, ceea ce reprezintă mai mult de 50%+l (cvorum) din numărul Membrilor Asociați ai Asociației 

AITA. În conformitate cu pct. 7.7.16. al Statutului AITA, - ședința Adunării Generale ordinare se 

consideră că are cvorum și este deliberativă. 

 

Avizul privind convocarea Adunării Generale ordinare a fost adus la cunoştinţa fiecărui 

Membru Asociat prin scrisoare recomandată expediată la adresa juridică a Membrilor Asociați AITA, 

inclusiv și prin intermediul poștei electronice (e-mail), cu indicarea organului care a luat hotărârea, 

data, ora, locul desfăşurării ședinței Adunării Generale ordinare, proiectul ordinii de zi termenele, ora 

și locul familiarizării Membrilor Asociați cu materiale pentru Adunarea Generală și modul și termenul 

limită pentru înregistrarea Membrilor Asociați la ședința Adunării Generale ordinare a Membrilor 

Asociați ai Asociației AITA. 

 

La ședința Adunării Generale a Membrilor Asociați AITA din 18.05.2018 este prezent 

reprezentatul delegat de către IRU, dl Adrian ALBU, Delegat General a Misiunii Permanente IRU în 

Orientul Mijlociu. 

Președintele AITA, dl Mihail USATÎI, a anunțat reprezentanților Membrilor Asociați ai 

Asociației AITA că în conformitate cu pct. 7.7.12. al Statutului AITA  ”Adunarea Generală va fi 

deschisă şi prezidată de către Președintele AITA, decât dacă altfel se decide de Adunarea 

Generală…” Astfel dl Mihail USATÎI a propus ca ședința Adunării Generale ordinare să fie deschisă. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală din 

18.05.2018, s-a hotărât de a deschide ședința Adunării Generale Ordinare a Membrilor 

Asociați ai Asociației AITA. 

După deschiderea ședinței Adunării Generale ordinare, dl Mihail USATÎI, Președintele AITA, 

a propus ca dumnealui să prezideze ședința.  

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală în 

calitate de Președinte al ședinței Adunării Generale ordinare din 18.05.2018, a fost ales 

Președintele AITA, dl Mihail USATÎI. 

În continuare, președintele adunării a propus ca să fie ales Secretarul ședinței Adunării 

Generale ordinare (art. 7.7.12. al Statutului AITA), iar candidat la această funcție a propus să fie dl 

Sergiu GUȚU, Șeful Secției Juridice AITA. Întru cât alte candidaturi nu au fost propuse, propunerea 

privind alegerea dlui Sergiu Guțu, în calitate de secretar al ședinței Adunării Generale a fost pusă la 

vot. 
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 S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitatea voturilor, dl Sergiu Guțu a fost ales în calitate de Secretar al ședinței 

Adunării Generale ordinare a Membrilor Asociați ai Asociației AITA. 
 

Președintele adunării a menționat că conform prevederilor Statutului AITA, ”Adunarea 

Generală constituie o comisie de numărare a voturilor, din reprezentanții Membrilor Asociați, 

înregistrați la Adunarea Generală, a cărei componenţă numerică şi nominală se aprobă de către 

Adunarea Generală…”. (art. 7.7.20. Statut AITA) Până a alege comisia de numărare a voturilor trebuie 

de determinat componența nominală a ei. Președintele adunării a propus ca comisia de numărare a 

voturilor să fie compusă din 3 membri. 

Propunerea dată a fost pusă la vot. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.    

 

Prin unanimitatea voturilor s-a decis ca comisia de numărare a voturilor să fie compusă 

din 3 membri. 

 

Președintele adunării a solicitat să fie propuse candidaturi pentru membrii în comisia de 

numărare a voturilor.  

Dl Sergiu CERNAVCA, reprezentantul SRL ”Transfrigo”, a propus candidatura dlui Racoviță 

Sergiu, reprezentantul SRL ”Exim Trans”, care însă s-a autorecuzat. 

Dl Anatolie BULAT, reprezentantul SRL ”Trans Ager” a propus candidatura dlui Gorenco 

Gheorghe, reprezentantul SRL ”IVG Trans” 

Dl Pavel SPÎNU, reprezentantul SRL ”Agroconstrucția” a propus candidatura dlui Serghei 

MALIUJCO, reprezentantul SRL ”LKW Alex Spedition”. 

Dl Sergiu CERNAVCA, reprezentantul SRL ”Transfrigo”, a propus candidatura dlui Roman 

BÎRNOVAN, reprezentantul SRL ”Dias”. 

Avînd în vedere faptul că sunt propuse doar 3 candidaturi, Președintele Adunării a propus ă fie 

votate toate 3 candidaturi împreună, pe o listă. 

 

Propunerea privind alegerea membrilor comisiei de numărare a voturilor, a fost pusă la vot. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitatea voturilor s-a decis ca comisia de numărare a voturilor să fie compusă 

din următoarele persoane: domnii Gorenco Gheorghe, Maliujco Serghei și Bîrnovan Roman. 

 

La propunerea Președintelui ședinței se pune la vot chestiunea privind efectuarea înregistrării 

video și audio a ședinței adunării, cu reflectarea acestui fapt în procesul-verbal. Responsabil – Dl 

Ghenadie Țaulean, Administrator AITA. 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.  
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Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală s-a decis 

efectuarea înregistrării video și audio a ședinței Adunării Generale. Responsabil – Dl Ghenadie 

Țaulean, Administrator AITA. 
 

Președintele adunării a propus spre aprobare procedura (regulamentul) desfășurării ședinței 

Adunării generale ordinare, după cum urmează: 

- Acordarea până la 5 minute raportorilor pentru discursuri și 2-3 minute pentru replici. 

- Atribuirea dreptului președintelui adunării de a aplica sancțiuni pentru încălcarea ordinii 

desfășurării ședinței. 

Propunerea dată a fost supusă votului. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală s-a decis 

aprobarea procedurii (regulamentul) desfășurării ședinței Adunării Generale ordinare și 

anume: acordarea până la 5 minute raportorilor pentru discursuri și 2-3 minute pentru replici și 

atribuirea dreptului președintelui adunării de a aplica sancțiuni pentru încălcarea ordinii 

desfășurării ședinței. 
 

La ședință s-au prezentat reprezentanții Membrilor Asociați SRL ”Basarabia Metal” 

(Administrator – Serghei MAGDALIUC), SRL ”Truck” (Administrator – Gheorghe AGAPI), SRL 

”Eurotirtrans” (Administrator – Ștefan VARVARICI) 

Dl Evgheni GUBCEAC, reprezentantul SRL ”Pegas Bis” a propus să fie pusă la vot 

înregistrarea Membrilor Asociați care s-au prezentat cu întârziere. 

 Președintele ședinței, secretarul adunării, precum și dl Pavel SPÎNU, reprezentantul 

Membrului Asociat ”Agroconstrucția” SRL au replicat că conform Statutului AITA Membrul Asociat 

care s-a prezentat la Adunarea Generală după deschiderea acesteia poate doar asista la Adunarea 

Generală, fără drept de vot. (art. 7.7.11. Statut AITA) 

Președintele adunării a dat citirii ordinii de zi și a propus aprobarea ei. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin unanimitatea de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală din 

18.05.2018, s-a hotărât aprobarea ordinii de zi a ședinței Adunării Generale ordinare, 

după cum urmează: 

1. Darea de seamă anuală a organelor de conducere și control a Asociației AITA; 

2. Aprobarea situaţiilor financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul încheiat la 

31.12.2017; 

3. Cu privire la aprobarea companiei de audit pentru efectuarea auditului situaţilor 

financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul 2018, stabilirea cuantumul retribuţiei 

serviciilor ei; 

4. Cu privire la aprobarea: 

- Regulamentul Consiliului AITA; 

- Regulamentului Cenzorului AITA; 
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S-a trecut la examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi, după cum urmează: 

 

 Chestiunea 1.  Darea de seamă anuală a organelor de conducere și control a Asociației  

  AITA. 

 Președintele adunării, fiind totodată și Președintele Consiliului AITA a prezentat darea de seamă 

anuală a Consiliului AITA și a expus tezele principale ale sarcinilor îndeplinite de către Consiliul 

AITA, printre care: 

 

- Stabilirea măsurilor necesare în vederea ameliorării relaţiilor între AITA şi IRU şi căile de 

soluţionare a problemelor. 

- Consolidarea Consiliului Asociaţiei în vederea retragerii acuzaţiilor şi învinuirilor neîntemeiate a 

conducerii IRU. 

- Retragerea actelor privind învinuirea conducerii IRU din instanţele de judecată, de la Executivul 

Prezidenţial al IRU şi din Comitetul Administrativ a Convenţiei TIR. 

- Semnarea şi executarea prevederilor Protocolului de intenţii între IRU şi AITA. 

- Restructurarea organelor de conducere şi control a Asociaţiei în scopul îmbunătăţirii guvernanţei 

corporative. 

- Elaborarea şi aprobarea Statutului Asociaţiei în noua redacţie.  

- Semnarea Memorandumului de înţelegere între AITA, Uniunea Internaţională a Transporturilor 

Rutiere (IRU) şi Serviciul Vamal al Republicii Moldova în scopul implementării proiectelor şi 

programelor inovatoare pentru facilitarea transporturilor internaţionale. 

- Restabilirea schimbului de informaţii între IRU şi Serviciul Vamal al RM privind executarea 

transportărilor pe teritoriul Republicii Moldova (restabilirea funcţionalităţii modulului TIR-EPD). 

- Ridicarea problemelor transportatorilor la şedinţa comună a transportatorilor şi Ministerul 

Economiei şi Infrastructurii (la nivel de Ministru al Economiei şi Infrastructurii dl Chiril 

Gaburici). 

- Examinarea situaţiilor financiare a activităţii Asociaţiei AITA în perioada de gestiune (anul 2017). 

- Dirijarea mijloacelor financiare:  

- a creanţelor aferente eliberării Carnetelor TIR; 

- pentru susţinerea activităţii UTD, Confederaţiei Naţionale a Patronatului din RM - şi altele. 

- Aprobarea regulamentelor: 

- privind sancţiunile aplicate pentru încălcarea procedurii TIR; 

- privind stimularea, compensarea și acordarea ajutoarelor materiale salariaților AITA; 

- privind modul de desfăşurare şi organizare a şedinţelor Consiliului AITA. 

- Primirea solicitanţilor în rândurile Titularilor de Carnete TIR. 

 

 După prezentarea dării de seamă, Președintele Consiliului AITA, fiind totodată și Președintele 

adunării a propus să fie aprobată darea de seamă anuală a Consiliului AITA. 

 Dl Valeriu STEREA, reprezentantul ”Forum TIR” a propus ca chestiunea 1 și 2 din ordinea de zi 

să nu fie ascultată, din motiv că toți Membri Asociați au primit materialele pentru ședința de astăzi, le-

au studiat și pot să pună întrebări în caz de neclarități sau să aducă careva propuneri și solicită ca 

propunerea dată să fie pusă la vot.     

 

 Dl Serghei MAGDALIUC a obiectat că în materialele pentru ședința adunării generale nu au fost 

prezentate dările de seamă ale organelor de conducere. Toți raportorii trebuie să prezinte rapoartele lor 

și să fie expediate la Membrii Asociați ai Asociației AITA. Mai mult ca atît, procesul-verbal al ședinței 

Adunării Generale din 11.12.2017 nu corespunde cu ceea ce a fost în realitate la ședința Adunării 

Generale. Din aceste considerente, vreau să aud răspunsul Președintelui Asociației AITA, din care 

motiv a fost falsificat procesul-verbal menționat.  

 Președintele adunării a replicat că în cazul în care sunt obiecții la proces-verbal, ele trebuie 

adresate înscris către Consiliul AITA, care le va examina și va da răspuns la toate obiecțiile. În ceea ce 

privește materialele ele au fost disponibile pentru a fi ridicate la sediul Asociației AITA.  
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 Dl Anatolie BULAT a replicat că conform Statutului AITA, art. 7.7.14. ” Procesele-verbale se 

predau și se păstrează după cum urmează: (a) cel puțin 1 (un) exemplar la Președintele AITA; (b) cel 

puțin 2 (două) exemplare la Consiliul AITA; și (c) cel puțin 2 (două) exemplare la Directoratul AITA. 

În temeiul cererii scrise adresate oricărui organ indicat în propoziția precedentă, oricare Membru 

Asociat este în drept să primească o copie de pe procesul-verbal al Adunării Generale (inclusiv 

anexelor) în termen de 5 (cinci) zile de la solicitare.” Nici un fel de solicitare la AITA nu a parvenit, 

astfel sunt niște afirmații declarative.  

 Dl Evgheni GUBCEAC s-a interesat dacă conform protocolului de intenții semnat între AITA și 

IRU, AITA întreprinde careva măsuri referitor la politica cadrelor (șoferi pe curse internaționale de 

mărfuri), din motiv că de exemplu când intri în IÎ ”CIPTI” peste tot stau anunțuri cu angajări ai 

șoferilor peste hotarele țării. 

 Președintele adunării a replicat că Moldova este o țară democratică și fiecare poate să aleagă 

dacă dorește să muncească în țară sau peste hotarele ei. Dar întrebarea dată nu este către Adunarea 

Generală și nici către președintele adunării. 

 Dl Pavel SPÎNU a propus ca toate întrebările care nu țin de ordinea de zi să fie discutate după ce 

va fi închisă ședința de astăzi. Acum trebuie de respectat ordinea de zi aprobată de către adunare. 

 Dl Serghei MAGDALIUC a spus că ARTRI a fost exclusă din IRU, dar AITA va fi monitorizată 

până la sfârșitul anului. 

 Președintele Adunării a replicat că referitor la aceste chestiuni s-a referit deja anterior.  

 Cuvînt a luat dl Adrian ALBU, reprezentatul delegat de către IRU (Uniunea Transporturilor 

Rutiere, Geneva (Elveția)), care a spus că este foarte onorat că a fost delegat la ședința Adunării 

Generale ordinare a Membrilor Asociați AITA și că în pofida monitorizării de către IRU pînă la 

sfârșitul anului, cum s-a menționat anterior, se văd pașii buni pe care calcă AITA de când dl Mihail 

USATÎI a devenit președinte al AITA. IRU este mulțumit de cum progresează lucrurile și va acorda tot 

sprijinul său în procesul de schimbare prin care trece Asociația AITA. 

 Dl Valeriu STEREA a adresat o întrebare dlui ALBU: decizia IRU referitor la excluderea AITA 

din IRU mai este valabilă? 

 Dl Adrian ALBU a răspuns că din moment ce este aici, înseamnă că totul e bine la moment. 

Schimbarea necesită timp, dar se vede că AITA se schimbă doar în bine. IRU are nevoie de AITA în 

Republica Moldova. 

 Dl Anatolie TRITEAC s-a interesat dacă Asociația AITA va fi sancționată financiar de către 

IRU. 

 Dl Adrian ALBU a răspuns că sunt niște aspecte care se analizează și la moment nu poate 

răspunde dacă va fi sau nu sancționată AITA.  

Președintele adunării a pus la vot propunerea privind aprobării dării de seamă anuală a organelor 

de conducere și control a Asociației AITA. 

 

S-a votat: 

Pro - 36 voturi, împotriva - 3 voturi (E. Gubceac (”Pegas-Bis” SRL) și M. Covalschi (SRL 

”Eurotranșped” și SRL ”NCM Trax”)), s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea 

Generală din 18.05.2018, s-a hotărât: 

 

1.1 A aproba darea de seamă anuală a organelor de conducere și control a Asociației AITA.  
 

Chestiunea 2. Aprobarea situaţiilor financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul încheiat la  

 31.12.2017. 

 

Cuvîntul a fost oferit drei Luminița PALADI, Director Financiar, Contabil șef AITA care a 

adus la cunoștință Membrilor Asociați ai Asociației AITA - informaţia cu privire la situaţiile financiare 

ale Asociaţiei AITA pentru anul încheiat la 31.12.2017. 

Dl Evgheni GUBCEAC s-a interesat de ce sunt pierderi mari descrise în anexa nr. 2? Din cîte 

cunoaște în timp de 26 ani de când există Asociația AITA nu au fost niciodată pierderi. 
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Dra Luminița PALADI a răspuns că se datorează în principal diferenței de curs aferente 

depozitelor valutare și garanțiilor financiare. 

Dl Evgheni GUBCEAC s-a interesat de ce în anexa 3 suma de 5800 mii lei este prevăzută la 

cheltuieli, din ele 5700 mii lei sunt atribuite la cheltuieli pentru management. De ce? 

Dra Luminița PALADI a răspuns că suma de 4200 mii lei sunt cheltuieli legate de 

managementul riscurilor din utilizarea Carnetelor TIR (analiza, verificarea, procesare, expedierea lor 

înapoi).  

Dl Evgheni GUBCEAC s-a interesat dacă remunerarea membrilor organelor de conducere a 

fost stabilită de către adunarea generală a Membrilor Asociați ai Asociației AITA așa cum este stabilit 

conform Statutului AITA. 

Dra Luminița PALADI a răspuns că remunerarea membrilor Consiliului AITA și Cenzorului 

AITA a fost stabilită prin hotărârea Adunării Generale AITA în anul 2015. 

Dl Evgheni GUBCEAC s-a interesat dacă Asociația AITA a primit careva mijloace financiare 

de la întreprinderile unde AITA deține cotă parte în capitalul social. 

Dra Luminița PALADI a răspuns că în anul 2017 AITA nu a primit dividende de la 

întreprinderile unde AITA deține cotă parte în capitalul social, în ceea ce privește creanțele pe care le 

are, ele sunt întoarse eșalonat și până la sfârșitul anului 2018 vor fi rambursate integral. 

Dl Serghei MAGDALIUC a spus că conform Statutului AITA persoanele care au adus 

prejudiciu Asociației AITA trebuie sa-l repare. Care au fost acțiunile Directorului Financiar, Contabil 

șef AITA, pentru a recupera aceste cheltuieli. Și a doua întrebare este că dumnealui cunoaște, din surse 

proprii, despre faptul că IRU va sancționa AITA cu 200000 - 300000 euro. Ce s-a întreprins în vederea 

evitării acestui fapt. 

Președintele Adunării a răspuns la întrebare: referitor la sumele expuse nu este corect, dl 

Adrian Albu, reprezentantul IRU a spus ceva mai devreme că suma nu este cunoscută la moment, deci 

afirmațiile dlui Magdaliuc sunt lipsite de temei, în ceea ce privește prima întrebare, toate cheltuielile 

au fost trecute prin Consiliul AITA, unde unul dintre membri a fost și dl Magdaliuc, astfel întrebările 

sunt de prisos. Mai mult ca atât, am avut și control de la Inspecția Financiară și în cazul în care au fost 

sau vor fi depistate, organele de resort se vor ocupa de ele. Este Cenzor, pe care aveți dreptul să-l 

împuterniciți cu asemenea control. 

Dl Gheorghe AGAPI, reprezentantul SRL ”Truck” a precizat întrebarea dlui Magdaliuc și a 

rugat că în caz că AITA va fi sancționată, cei care au cauzat prejudiciu, trebuie să răspundă. 

Dl Vladimir PENDIURIN, reprezentantul SRL ”Tantas” a spus că are 2 întrebări, dintre care 1 

este retorică: referitor la serbarea 25 ani de la fondarea AITA, nu trebuia să serbăm. Toate cheltuielile 

mai înainte erau trecute prin hotărârile Consiliului AITA, dar în ceea ce privește alocarea sumei pentru 

serbarea 25 ani de la fondarea AITA hotărârea a fost primită de către un singur om. În concluzie, 

poziția AITA trebuie să fie următoare: cine a primit hotărârea, trebuie să răspundă pentru consecință. 

Dl Triteac a replicat că într-adevăr cine este vinovat, trebuie să răspundă, dar Bernavschi 

trebuie de exclus din Asociația AITA. Și toți care au contribuit la crearea situației pe care o avem încă 

în continuare, trebuie să răspundă solidar, iar cei care s-au împotrivit, nu trebuie să fie urmăriți. Noi 

trebuie să ne consolidăm și să nu arătăm cu degetul unul la altul. În ceea ce privește serbarea 25 ani de 

la fondarea AITA pot să spun că nimeni din conducerea IRU nu a venit, toate felicitările erau în format 

video, nici unul din președinții asociațiilor, nu au venit, a fost josnic și de mare rușine. Felicitările au 

fost doar video, transmise de șefii de secții din Asociații garante, numai Asociația din Belarus a trimis 

felicitarea Președintelui Asociației BAMAP.  

În urma discuțiilor, s-a propus de aprobat situaţiile financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul 

încheiat la 31.12.2017. 

 

S-a votat: 

Pro - 39 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 39 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală din 

18.05.2018, s-a hotărât: 

 

2.1 A aproba situaţiile financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul încheiat la 31.12.2017. 
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Chestiunea 3. Cu privire la selectarea companiei de audit pentru efectuarea auditului situaţilor  

   financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul 2018, stabilirea cuantumul retribuţiei  

   serviciilor ei.  

 

Cuvîntul i-a fost oferit dlui Dumitru ALBULESA, Administrator AITA, care a adus la 

cunoștință Membrilor Asociați faptul că, conform cerinţelor Statutului Asociaţiei AITA, Adunarea 

Generală a Membrilor Asociaţi aprobă societatea de audit extern pentru efectuarea auditului 

obligatoriu anual al Asociaţiei AITA şi stabileşte cuantumul retribuţiei serviciilor ei. Întru executarea 

acestei prevederi, Directoratul AITA, a expediat la data de 24 aprilie curent, scrisori-invitație de a 

prezenta propuneri privind efectuarea auditului situaţiilor financiare pentru anul 2018 la 4 companii de 

audit (ÎCS „Ernst & Young” SRL, „Audit Sedan” SRL, ÎCS „KPMG Moldova” SRL, ÎCS „Deloitte & 

Touche” SRL). Directoratul a solicitat să fie prezentate ofertele în adresa Asociaţiei AITA, în plic 

sigilat, până la data de 7 mai ora 12.00. Conform condiției a fost prezentat doar 1 plic sigilat, de la 

compania „Audit Sedan” SRL. Conform hotărârii Consiliului AITA din 07.05.2018, s-a decis de a 

duce tratative directe cu compania „Audit Sedan” SRL și de a propune un preț mai mic celui propus. În 

cazul acceptului de a propune Adunării Generale a Membrilor Asociaţi ai Asociației AITA, aprobarea 

societății de audit extern pentru efectuarea auditului obligatoriu anual al Asociaţiei AITA și stabilirea 

cuantumului retribuţiei serviciilor ei. În urma negocierilor directe s-a convenit la un preț de 48000 lei, 

plus TVA. În cazul votului pozitiv, se va informa IRU referitor la auditul extern conform prevederilor 

Statutului AITA și protocolului de intenții semnat între AITA și IRU. 

Reprezentantul Membrilor Asociați ”Alvan Trans” SRL și ”Forum TIR” SRL, Valeriu 

STEREA a părăsit sala de ședințe. Astfel la ședința Adunării Generale sunt prezenți 37 de 

reprezentanții a  Membrilor Asociați ai Asociației AITA, din numărul total de 52 de Membri Asociați, 

care dețin 37 de voturi. 

Președintele adunării a pus la vot propunerea referitor la aprobarea companiei de audit SRL 

„Audit Sedan”, pentru efectuarea auditului situaţilor financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul 2018 

și stabilirea cuantumul retribuţiei serviciilor în mărime de 48000 lei, plus TVA. 

S-a votat: 

Pro - 37 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 37 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea Generală din 

18.05.2018, s-a hotărât: 

 

3.1 A aproba compania ”Audit Sedan” SRL în calitate de companie de audit pentru efectuarea 

auditului situaţilor financiare ale Asociaţiei AITA pentru anul 2018. 

3.2 A stabili cuantumul retribuţiei serviciilor ei în mărime de 48.000,00 lei, plus TVA. 

 

Chestiunea 4. Cu privire la aprobarea: 

- Regulamentul Consiliului Asociației AITA; 

- Regulamentului Cenzorului AITA; 

Președintele adunării a adus la cunoștința Membrilor Asociați faptul că regulamentele 

Consiliului AITA și Cenzorului AITA a fost transmis la toți Membrii Asociați pentru a face cunoștință 

și de a înainta propuneri și obiecții la ele. Obiecțiile și propunerile primite au fost analizate și discutate 

la ședința Consiliului AITA și s-a elaborat varianta lor reală. Se propune adoptarea regulamentelor 

prezentate în varianta lor finală. 

Vladimir PENDIURIN a spus că în regulamentul Cenzorului AITA sunt prevăzute condiții 

referitor la candidații pentru funcția de Cenzor AITA, dar în regulamentul Consiliului AITA față de 

candidați asemenea condiții lipsesc. Ar fi bine de introdus asemenea condiții ca de exemplu: stagiu de 
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muncă în AITA, studii superioare în transport sau activități conexe transportului și alte condiții. Iar în 

ceea ce privește termenul mandatului, el trebuie să fie de doi ani fără dreptul de a fi membrul 

Consiliului AITA termenul următor, adică să nu deține mai mult de un mandat consecutiv. 

Președintele adunării a replicat că conform Statutului AITA (art. 12.1.), fiecare din Membrii 

Asociați ai Asociației AITA are dreptul să aleagă și să fie ales în organele de conducere a Asociației 

AITA, iar dacă noi vom pune careva condiții, noi le vom îngrădi acest drept. Iar în ceea ce privește 

lipsa posibilității de a deține 2 mandate consecutive în Consiliul AITA, consider că nu este corect din 

motiv că azi termenul mandatului este mai mic de cât cel prevăzut în statutul anterior, astfel odată la 2 

ani Adunarea Generală va decide dacă consilierul va fi ales pe un nou mandat sau – nu.  

 Aceeași părere a avut și dl Anatolie BULAT care a menționat faptul că toți din reprezentanții 

Membrilor Asociați sunt administratori cu stagiu în domeniul transportului, au angajați și sunt capabili 

de a conduce inclusiv și Asociația AITA prin a fi ales în organele de conducere ale Asociației AITA.  

Președintele adunării a pus la vot propunerea referitor la aprobarea Regulamentului Consiliului 

AITA și Regulamentul Cenzorului AITA. 

 S-a votat: 

Pro - 35 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 2 voturi (V. Pendiurin (SRL ”Tantas” și SRL 

”Vitrans C.G.”)). 

Au votat 37 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la Adunarea 

Generală din 18.05.2018, s-a hotărât: 

 

4.1 A aproba regulamentul Consiliului AITA. 

4.2 A aproba regulamentul Cenzorului AITA. 

 

Președintele adunării a anunțat finalizarea examinării subiectelor de pe ordinea de zi a Adunării 

Generale ordinare a AITA din 18 mai 2018.  

Se pune la vot propunerea privind închiderea şedinţei Adunării Generale. 

 

S-a votat: 

Pentru – 37 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 37 de asociați din numărul total de 52 de asociați.   

 

Astfel, prin unanimitate voturilor, Şedinţa Adunării Generale extraordinare din 18 mai 

2018 a fost declarată închisă. Ora 12-30. 

 

Procesul-verbal este întocmit pe 8 file, în 5 exemplare autentice.  

La prezentul proces-verbal se anexează Lista asociaţilor Asociaţiei AITA ce s-au prezentat şi s-au 

înregistrat la Adunarea Generală ordinară din 18.05.2018. 

 

 

Preşedintele Adunării Generale   SEMNAT  Mihail USATÎI  

  

 

 

Secretarul Adunării Generale   SEMNAT  Sergiu GUȚU 

 

 

 

Contrasemnarea semnăturilor Președintelui și Secretarului Adunării Generale Ordinare din 

18.05.2018 

 

 

Cenzorul AITA  SEMNAT  Livadaru Elena   


